
IZHOD IZ TEŽAV STANOVANJSKEGA SKLADA
Izvršni sveti in skupščine Ijubljanskih občin bodo kmaln obravmavali poročilo

o delovanju stanovanjskega sklada Ijubljanskih občin za leto 19922 in program za
letos. Nekateri izvršni sveti, med njimi tudi naš, so poročilo in program že
obravnavali in tudi sprejeli.

Poročilo pa poleg opisa obilice te-
žav, ki jih ima stanovanjski sklad ljub-
ljanskih občin z mestno vlado ozi-
roma z mestnim stanovanjskim skla-
dom, prinaša tudi nekaj zanimivosti
o dvomljivih poslih, v katere naj bi
bila vpletena mestni izvršni svet ozi-
roma njegov predsednik Marjan Vid-
mar in pa mestni sklad stavbnih zem-
ljišč.

Na seji izvršnega sveta občine Mo-
ste-Polje je Boris Andree, predsednik
upravnega odbora stanovanjskega

sklada ljubljanskih občfin, povedal, da
se je njihov stanovanjsski sklad sreče-
val s problemom zidavfe socialnih sta-
novanj. Do tega pa je fprišlo zato, ker
odgovorni mestni orgami že nekaj časa
niso pripravljali zemljjišč za gradnjo
novih stanovanjskih otbmočij, čeprav
je stanovanjsko gospotdarstvo v letih
1988 in 1989 sklenilo s sskladom stavb-
nih zemljišč mesta Ljulbljane štiri po-
godbe in plačalo uredittev 47.200 kva-
dratnih metrov stavbniih zemljišč. Od
vseh teh stavbnih z<emljišč pa je

mestni sklad za urejanje stavbnih
zemljišč uredil le borih pet tisoč kva-
dratnih metrov v Župančičevi jami.

Tako sedaj mestni sklad stavbnih
zemljišč dolguje stanovanjskemu
skladu ljubljanskih občin še 42.200
kvadratnih metrov urejenih stavbnih
zemljišč oziroma nekaj več kot osem
milijonov mark. Kot pravi Andree, ni
znano, kam je ta denar izginil, kajti
v poročilu sklada stavbnih zemljišč ta
denar ni omenjen. To pa tudi pomeni,
da bodo stanovanja. ki bi jih verjetno
že lahko gradili na teh zemljiščih, za-
čeli graditi nekaj let pozneje. Kaj to
pomeni za vse tiste Ljubljančane in
njihove družine, ki živijo v neprimer-
nih stanovanjih ali pa kot najemniki,
predvsem pri zasebnikih, verjetno ni
treba še posebej poudarjati.

Vendar pa se bo stanovanjski skJad
ljubljanskih občin boril za vse, kar mu
po zakonu pripada. Zato ta sklad tudi
pripravlja tožbo in bo skušal prek so-
dišča prisiliti mestni sklad za urejanje
stavbnih zemljišč, naj uresniči podpi-
sane pogodbe. Tudi če bo sodišče
odredilo mestnemu skladu stavbnih
zemljišč. naj uresniči podpisane po-

godbe, bo minilo nekaj let, da bodo
na teh stavbnih zemljiščih zgrajeni ob-
jekti, ki bodo vseljivi. To pa je za
4.800 družin, ki so vložile prošnje za
socialna in neprofitna stanovanja,
zelo dolga doba. Andree je Še pojas-
nil, da odnosi med njihovim skladom
in mestom še vedno niso v celoti ure-
jeni, saj je moral stanovanjski sklad
tožiti mestni izvršni svet, da je z za-
časno odredbo sodišča zavaroval de-
nar, ki se zbira od prodaje solidar-
nostnih stanovanj, saj je mestna vlada
ta denar nenamensko trošila.

Poudaril je, da je Marjan Vidmar
v imenu mestne vlade s tem denarjem
kupoval in opremljal profitna stano-
vanja, ki jih sedaj oddaja, čeprav tega
ne bi smel početi. Vidmar je s tem
denarjem kupil tudi stavbo Slovenija-
športa za potrebe mesfte uprave, se-
daj pa se tam urejajo prostori. v kate-
rih bo delovala Krekova banka. Do-
dal je, da je stanovanjski sklad ljub-
ljanskih občin lahko le prek sodišča
zavaroval strogo namenska sredstva,
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ki se smejo trošiti le za nakup solidar-
nostnih in neprofitnih stanovanj. To
pomeni, da je ta denar zdaj na var-
nem in ga mestna vlada ne more upo-
rabljati, kakor se ji zljubi. Naj ome-
nimo še, da je vrednost stanovanj,
namenjenih prodaji, 4,4 milijarde to-
larjev, gotovine, ki je sedaj blokirana,
pa je le za 1,5 milijarde tolarjev.

Stanovanjski sklad ljubljanskih ob-
čin, ki so ga lani ustanovile vse ljub-
Ijanske občinske skupščiue, itna pri

svojem dclovanju težave predvsem
zato, ker mu mestna vlada še vedno
noče prenesti sredstva kupnin, najem-
nin in drugega premoženja, čeprav so
občine po sprejetju novega stanovanj-
skega zakona postale lastnice stano-
vanj, premičnin in nepremičnin, kup-
ljenih z denarjem stanovanjskega go-
spodarstva v preteklosti. Da bi stano-
vanjski sklad ljubljanskih občin lažje
in bolj učinkovito deloval, bo do
konca maja ustanovil svojo strokovno
službo, ki bo imela svoj sedež na
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